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Quran Verse 

 

In the name of God the most Gracious and the most merciful. 

Praise is to God the cherisher and sustainer of the world most gracious most           

merciful master of the Day of Judgment. 

Thee do we worship and thane aid and we seek show the straightway. 

The way of those on whom thou hast bestowed. 

The Grace those whose portion. 

Is not wrath and stray 

(Verse Opening) 

(1-7) 
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 الملخص
         بعشهان تقري الرعهبات التي يهاجهها طلاب السخحمة الثانهية في المغة  هجفت الجراسة

 قام الباحث اخح عيشة من ثلاثة  مجارس ثانهية لمبشين والبشات  لتكهن   الانجميدية بهلاية الجديخة

عيشة مهضع البحث وذلك بعسل اختبار تكهن من  خسدين كمسة كسا مبين في الفرل الثالث      
ومعمسه    معمم الاستبيان عجد عذخين   وعسل استبيان   لاساتحة  المغة الانجميدية وقج تزسن

يعسمهن با السجارس  الثانهية والاساس  والسعاهج العميا والجامعات متخررين في المغه 
درجات  الطلاب باستخجام البخنامج الاحرائي للاختبار السكهن من  وقج تم رصجد .الانجميدية 

 ة عذخ.عجد مائه طالب  متهسط اعسارهم الدابعة عذخ والثامش
سشهات مشح  لسجة ست مغه  ثانهية بجانب لغتهم العخبية الام ولهم خبخةكيجرسهن المغه الانجميديه 

الرف الخامذ حتي وصهلهم الي الرف الثالث ثانهي وقج كان عجد مائه  طالب وطالبه وقج 
بشجاح عجد اربعة  طلاب من السجسهع الكمي ، وقج استخجم الباحث  جات نتيجة الاختبار 

مشهجية الهصف والتحميل  كسا مهضح في الفرل الخابع ، وقج جاءت نتائج بحقيق الاهجاف  
وقج اظهخت الجراسة ان طلاب السخحمة الثانهية  .  ت الاجابة عن جسيع الاسئمةوقج تس.

ايزا يججون . في معخفة الاصهات الانجميدية والحخوف الابججية  الانجميدية مذكمة  يهاجههن 
نتج عشه ضعف  واضح في مسا وذلك الاصهات ،صعهبات في التسيد بين الحخوف الابججية  

ايزا  يجهل  .ويججون صعهبة في تهجئه الكمسات ذات الحخوف السخكبة كتابة المهارات 
قج  كذفت الدوائجالكمسات التي تحتهي عمي الدوائج مثل  التى تحتهى عمى   الطلاب معخفة

حتي انهم لا يدتطيعهن الاستساع مهارات مذاكل الجراسة  مهضع البحث أن الطلاب يهاجههن 
ايزا قج اظهخت الجراسة مهضع البحث ان خجام اليهمى الذائعة الاستالتسيد بين الكمسات 

الكتابة ككتابة الكمسات التى  تحتهى عمي الحخوف  مهارات  ن صعهبات فيويهاجهه الطلاب  
جسيع مهارات  ادى الى ضعفهم فى ذلك قج وقج اظهخت الجراسة مهضع البحث ان السخكبة 

 . المغه الاخخى 
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Abstract 

This study aims at investigating the difficulties face by high school 

students in English spelling in the state of al jazzier. The researcher takes 

his population from   three   secondary schools  by makes  a test for these 

students as to investigate their difficulties in English spelling so the 

researcher designs  a test for one hundred  students and the test   contains   

fifty  words  as  to investigate their  problematic areas in English spelling  

the students study spine syllabus for six years four years in basic level  and 

two years in basic level  their age between eighteen and seventeen years 

old  and  they study  English as second language and their mother 

language is Arabic language.  Also he conducts teachers questionnaire for 

English teachers who teach   English in different levels basic and high 

levels their qualifications most of them in degree of bachelor and their 

number are twenty teachers they are different in gender. They conduct 

questionnaire which contents ten statements with   multi options as it 

mentions in chapter three. The results of teachers questionnaire comes as 

follow the statements which support the positive agreements for the 

hypothesis .The researcher shows there only four students are succeeded 

from the total number that refers to the weaknesses in students levels in 

English language spelling.  

 



vi 

 

 

                   Table of Contents 

 

               Contents Page No 

 

CHAPTER ONE 

Overview 

 

1.0  Introduction 

1 

 

1.1 Statements of the problem 
 

1 

 

1.2  Objectives of the Study 

1 

 
1.3 Questions of the Study 

2 

 

1.4 Hypotheses of the Study 

2 

 

1.5 Significance of the Study 

2 

1.6 Methodology of the Study  3 

 

1.7   limits of the study 
 

3 

CHAPTER TWO: 

LITERATURE REVIEW AND PREVIOUS STUDIES 

2.0 Theoretical Background and Conceptual Frame work, 

Previous Studies 

4 



vii 

 

 

2.0   Introduction 

4 

 

2.1   English Writing Spelling 

4 

 

2.2  English Spelling 

4 

 

2.3 Significance of Spelling 

5 

 
2.4  History of English  Spelling 

7 

2.5 English Spelling VS Pronunciation  

 

8 

 

2.6 English  Spelling System VS Arabic 

9 

2.7 Types of Mistakes an errors made by EFL Students 

(Omission and insertion  and Substitution and Ambiguity) 

10 

 

CHAPTER THREE: 

METHODOLOGY 

 

 

3.0       Introduction 

14 

 
3.1   Population of the Study 

14 

 

3.2     Sample of the Study Teachers and Students 

14 

3.3    The Study Instruments 
 

14 

3.4     Teachers Questionnaire 14 

3.5      Students Test 15 



viii 

 

 

 

 

 

3.6  Data Collection and Procedures 15 

CHAPTER FOUR:  

Results  and Discussion 

4.0   Introduction 16 

4.1   Results of the Study 16 

4.2 Discussion of the Study 40 

CHAPTER FIVE 

Conclusion and Main Findings 

/ Recommendations and Suggestions  for Further Studies 

5.0   Introduction 47 

5.1  Summary of the Study 47 

5.2 Main Findings of the Study 47 

5.3  Recommendations of the Study 48 

5.4  Suggestions for Further Studies 48 

Bibliography 

 

49 

Appendices - 


